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1. Analýza očakávaných zmien

Stratégia integrovaného systému odpadového hospodárstva OLO 2030

§ Rast produkcie odpadu bol za posledné roky na Slovensku 8% ročne no v Bratislave sa nám darí ísť proti tomuto trendu viď Tab. 1 a Tab. 2 a produkciu 

odpadu znižovať, čo potvrdzuje tvrdenie, že Bratislava a jej produkcia odpadu ide skôr v trende vyspelých západoeurópskych krajín

§ V témach separovania a zabránenia vzniku odpadov máme ešte vyspelé krajiny Európy v čom doháňať – Bratislava má mieru separovania za rok 2022 na 

úrovni 32% viď Tab. 3 no do roku 2030 musíme túto mieru zdvihnúť až na 65%. 

§ Od roku 2017 vidíme relatívne prudký rast povoleniek produkcie emisii a predpokladaný nárast sa aj naďalej očakáva

1.1 Návrhy
§ Zamerať sa na vlastné centrá na spracovanie druhotných surovín

§ Pri nakladaní s emisiami postupovať spoločne s MH Teplárenský Holding a.s. 

Tab. 1 Tab. 2

Odpad celkom
Rok 2018 2019 2020 2021 2022

Množstvo celkom v t 159 751,03 159 323,25 152 822,87 151 810,55 150 063,61 

Medziročný rozdiel t -427,78 -6 500,38 -1 012,32 -1 746,94
% -0,27% -4,08% -0,66% -1,15%

Rozdiel za sledované 
obdobie

t -9 687,42
% -6,06%

Zmesový odpad
Rok 2018 2019 2020 2021 2022

Množstvo celkom v t 114 503,72 113 035,57 108 069,68 105 558,55 99 395,32

Medziročný rozdiel t -1 468,15 -4 965,89 -2 511,13 -6 163,23
% -1,28% -4,39% -2,32% -5,84%

Rozdiel za sledované 
obdobie

t -15 108,40
% -13,19%

Tab. 3

Vyseparovaný odpad roku 2022
Druh Tona t %

Papier 11889,75 11,96

Plasty 6946,85 6,99
Sklo 8897,77 8,95

KBRO 4346,36 4,37
Spolu 32080,73 32,28
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2. Návrh stratégie rozvoja OLO do roku 2030 

Stratégia integrovaného systému odpadového hospodárstva OLO 2030

§ v súčasnosti sme síce 3-tí na Slovensku s ročným priemerom produkcie odpadu 473,5kg/obyvateľa, no máme pred sebou ešte ďalekú cestu nie len byť 

najlepší v krajine, ale aj priblížiť sa ku popredným krajinám v EU, ktoré dosahujú hodnoty  pod 200kg/osobu ročne (Leader Ljubljana 115kg/os.)

§ Prijali sme princíp obehového hospodárstva aj s jeho 9-timi princípmi no sami bez podpory obyvateľov hore uvedený cieľ nedosiahneme. Dobré je, že nám 

obyvatelia priamo alebo nepriamo vedia pomôcť až so 7-mymi z nich (výnimku tvoria len R7 Upcykluj a R9 Zhodnoť)

2.1 Motivácia obyvateľov = Množstevný zber odpadu!
§ Veľmi dobré skúsenosti a výsledky pri zavedení tohoto zberu ako na Slovensku, tak aj v zahraničí

§ Klady a zápory, komunikácia, podporné formy, osveta

2.2 Rozšírenie separovania na textil a kov a zároveň interné vybudovanie kapacít na spracovanie recyklovaného odpadu

§ Textil je zastúpený približne v 4% miere v zmesovom komunálnom odpade 

§ Kov a tzv. tetrapaky sú zastúpené približne v 4% resp. 3,5% miere v zmesovom komunálnom odpade

§ Nie je to jednoduchá cesta, nakoľko sú nutne aj legislatívne kroky, aby sme podporili uplatnenie výrobkov z recyklovaných materiálov na trhu

2.3 Ísť príkladom, začať u seba – OLO a jeho vlastník Magistrát a jeho spoločnosti a akcie pod jeho záštitou

§ Zamestnanec magistrátu vyprodukuje cca 0,4 kg zmesového odpadu za deň – prevažne administratíva. Kroky smerujúce k eliminácii tohoto odpadu.

§ Priama motivácia partnerských spoločností na redukcii odpadu na akciách organizovaných pod záštitou mesta

§ Osveta, komunikácia, podpora o krokoch podniknutých smerom ku redukcii odpadu
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3. Modernizácia ZEVO

Stratégia integrovaného systému odpadového hospodárstva OLO 2030

§ ZEVO bolo modernizované v decembri 2022 na najvyššie štandardy aké sú aktuálne vo svete známe. Prišlo nie len k výraznej ekologizácii, ale aj k navýšeniu 

produkcie elektrickej energie, využitiu produkovaného tepla ako aj k zavedeniu nových procesov na meranie emisií, preto mi z môjho aktuálneho postavenia, 

časovej dostupnosti na zaujatie stanoviska a mojej aktuálnej profesie neprislúcha navrhovať akékoľvek zlepšenia stávajúceho stavu. To si bude vyžadovať 

hlbšie ponorenie sa do problematiky, spoznanie prevádzky, jej možností a aktuálneho využitia.

§ Vlastné zariadenie na spracovanie druhotných surovín (nie len na zhodnotenie biologického odpadu) ale aj ďalších, na spracovaní ktorých aktuálne 

prosperujú iné spoločnosti 

§ Úprava nevytriedených zvyškov nie len mechanickou, ale aj následnou biologickou úpravou a to len v prípadoch ak nastanú určité skutočnosti

§ Osveta, komunikácia, podpora o krokoch podniknutým smerom ku navýšeniu podielu zhodnoteného odpadu z odpadu určeného na spálenie

§ Zvýšenie počtu zariadení na spoluspaľovanie odpadov – v súčasnosti máme na Slovensku 6 podnikov, ktoré sú do tohoto procesu zapojené

3.1 Synergie technologických celkov
§ Všetko na jednom mieste, resp. pod jednou značkou, pod jedným vlastníkom

3.2 Možné reakcie na vývoj na energetickom trhu

§ V prípade ak sa stalo premieňanie odpadu na elektrickú energiu a teplo z dôvodu neočakávaných vplyvov a skutočností vo svete nerentabilnými OLO, ako 

spoločnosť zastrešujúca aj ďalšie navrhované riešenia by vedela okamžite reagovať presmerovaním zvyškového komunálneho odpadu zo ZEVO práve na tieto 

technológie
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4. Návrh KPI

Stratégia integrovaného systému odpadového hospodárstva OLO 2030

1. Miera nasadenia množstevného zberu komunálneho odpadu

2. Medziročný pokles podielu spaľovaného odpadu v ZEVO ku celkovému produkovanému odpadu mestom Bratislava

3. Miera spokojnosti obyvateľov mesta s odpadovou politikou OLO – vyhodnotenie dotazníka spokojnosti a účasti obyvateľov na jeho vyplnení
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5. Zhodnotenie

Stratégia integrovaného systému odpadového hospodárstva OLO 2030

§ Úvodom by som chcel poďakovať pracovníkom magistrátu ako aj spoločnosti OLO

§ Vysoko hodnotím modernizáciu ZEVO. Takéto projekty aktuálne poznám len z fungujúcich medzinárodných spoločností!

§ Veľmi pozitívne vidím rozvoj spoločnosti OLO za posledných 5 rokov

§ Prekvapili ma zavedené novinky ako KOLO; OLO Taxi; Infolinka; 

5.1. Ďalšie návrhy

Pri schvaľovacích procesoch magistrátu a OLO favorizovať zelene riešenia:

§  stavby z recyklovateľných materiálov, alebo ich podielom, najlepšie z vlastnej produkcie

§ Podporovať, prípadne schvaľovať umiestnenie na „mestskej pôde“ podniky s nulovou až maximálne 10% produkciou komunálneho odpadu – ostatných 90% 

recyklovateľné formy

§ zvozové vozidlá OLO bez emisii, alebo len s  čo najmenšou mierou produkcie (ekologické vozidla na zemný plyn) s rozšírením aj na Bratislavskú MHD
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Ďakujem za Vašu pozornosť


